
Protokół nr XLIV/18
z sesji Rady Gminy Nowa Ruda,

która odbyła się w dniu 28 lutego 2018 roku
w siedzibie Rady Gminy Nowa Ruda

Miejsce: sala narad w Urzędzie Gminy Nowa Ruda
Godzina rozpoczęcia – 1315

Godzina zakończenia XLIV sesji – 1630

Sesji Przewodniczył Grzegorz Nierodka – Przewodniczący Rady Gminy Nowa Ruda.

Ad I. Przewodniczący Rady  powitał wszystkich radnych i gości w tym przedstawicieli mediów, następnie 
otworzył  obrady  XLIV  sesji  Rady  Gminy  Nowa  Ruda.  Stwierdził  prawomocność  obrad  oświadczając,
iż zgodnie z listą obecności  - załącznik nr 1 w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu 
rady  stanowi  quorum  pozwalające  na  podejmowanie  prawomocnych  uchwał.  Lista  gości  stanowi
- załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji uczestniczyli: 
1. Adrianna Mierzejewska - Wójt Gminy Nowa Ruda, 
2. Paweł Szafran – Zastępca Wójta Gminy Nowa Ruda, 
3. Urszula Brzóska – Skarbnik Gminy Nowa Ruda,
4. Ryszard Czerewaty – Główny specjalista ds. organizacyjnych, analiz i sprawozdawczości,
5. Izabela Słowek – Chorób – Kierownik Referatu Oświaty i Spraw Społecznych,
6. Krzysztof Niebora – Kierownik Ref. Gospodarowania Mieniem Komunalnym,
7. Tomasz Zieliński – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej, 
8. Aneta Potoczna – Kierownik ref. Inwestycji i Zagospodarowania Przestrzennego,
9. Bartosz Słoninka – Prezes OG ZOSP RP Gminny Nowa Ruda.

Ad I. 1) Wójt P. Adrianna Mierzejewska zawnioskowała o zdjęcie z porządku obrad w pkt III, ppkt 5 projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
Gminy Nowa Ruda, celem doprecyzowania zapisów.
     

Przewodniczący Rady  poddał  pod  głosowanie zdjęcie  z  porządku  obrad  w  pkt  III,  ppkt  5  –  projektu 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
Gminy Nowa Ruda. W głosowaniu: 

obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,  
14  głosami  „za”  zdjęła  z  porządku  obrad  projekt  uchwały.  Więcej  zmian  nie  było,  wobec  tego 
Przewodniczący Rady stwierdził, przyjęcie następującego porządku obrad:

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
1. Ustalenie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołów z:
    a)  XLII sesji w dniu 30 stycznia 2018 r.
    b) XLIII sesji w dniu 7 lutego 2018 r.

II. Sprawozdanie Wójta z pracy Urzędu Gminy Nowa Ruda w okresie między sesjami.

III. Podejmowanie uchwał:
1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Nowa Ruda na rok 2018,
2)  w  sprawie  udzielenia  pomocy finansowej  Powiatowi  Kłodzkiemu  na  realizację  zadań  z  zakresu  dróg 

publicznych,
3) w sprawie udzielenia w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 

przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie Gminy Nowa Ruda, 
4) w sprawie  powierzenia Gminie Miejskiej Nowa Ruda zadania publicznego polegającego na utrzymaniu  

i  obsłudze Punktu Selektywnego Zbierania  Odpadów Komunalnych dla mieszkańców Gminy Miejskiej 
Nowa Ruda i Gminy Nowa Ruda,

5) w sprawie utworzenia Zespołu Przedszkolnego w Woliborzu, 
6)  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  

zwierząt na terenie Gminy Nowa Ruda w 2018 roku,
7) w sprawie zatwierdzenia Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 

kanalizacyjnych będących w posiadaniu Zakładu Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Nowej Rudzie na 
lata 2018-2020,

8) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Nowa Ruda.

IV. Interpelacje, zapytania oraz odpowiedzi.

V. Wolne wnioski, sprawy różne.
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VI. Zamknięcie obrad XLIV sesji Rady Gminy Nowa Ruda.

Ad I. 2.a) Nie było uwag ani zmian do protokołów. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie 
protokołu. W głosowaniu:

obecnych na sali uprawnionych do głosowania 14 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 
14 głosami „za” przyjęła protokół z XLII sesji w dniu 30 stycznia 2018 r.

b) Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu. W głosowaniu:
obecnych na sali uprawnionych do głosowania 14 radnych, Rada Gminy – jednogłośnie, 
14 głosami „za” przyjęła protokół z XLIII sesji w dniu 7 lutego 2018 r.

Ad II. P. Adrianna Mierzejewska złożyła sprawozdanie Wójta z pracy Urzędu Gminy Nowa Ruda w okresie
między sesjami – załącznik nr 4.

Ad III.1) Skarbnik P. Urszula Brzóska wyjaśniła, że prezentowany projekt uchwały wprowadza do budżetu 
Gminy Nowa Ruda kwotę 2 588 173 zł  tytułem „wolnych środków”, jako pokrycie deficytu. Deficyt,  jest to 
ujemna różnica  pomiędzy  dochodami  i  wydatkami.  Zgodnie  z  art.  217  ust.  2  pkt  6  ustawy o  finansach  
publicznych deficyt  może być pokryty m.in.  „wolnymi środkami”,  czyli  środkami pozostałymi  na rachunku 
budżetu z rozliczeń z lat ubiegłych. Prezentowany projekt uchwały zwiększa deficyt budżetu wynikający ze 
zmian planu dochodów i wydatków. Nie zostanie on pokryty kredytami i pożyczkami, co oznacza, że kwota 
długu nie ulega zmianie. Proponuje się wprowadzenie do budżetu:

1) rozliczenie dochodów z tytułu dotacji otrzymanej w ramach refundacji wydatków poniesionych na realizację 
projektów:  „E-gmina  (…)”,„Termomodernizacja  budynku  ZSG  w  Bożkowie”,  „Termomodernizacja 
budynków przedszkoli samorządowych w Przygórzu, Woliborzu i Jugowie” – łączna wartość zmniejszenia 
to 691 138,54 zł;

2) wprowadzenie do budżetu dochodów z tytułu dotacji na realizację dwóch kolejnych zadań, które uzyskały 
akceptację wniosku o dofinansowanie i będą realizowane w roku 2018:

      „Eko Gminy – montaż instalacji OZE w dorzeczu rzek Barycz i Bystrzyca” oraz "Budowa parkingów Park
&  Ride  oraz  inwestycje  w  energooszczędne  oświetlenie  drogowe  w  Gminie  Nowa  Ruda  w  celu 
ograniczenia  niskiej  emisji  transportowej  w  Aglomeracji  Wałbrzyskiej"  –  łączna  wartość  planowanego 
dofinansowania w roku 2018 to kwota 2 975 170,00 zł. Jednocześnie dokonano zwiększenia planowanych 
wydatków na zadanie  „Park & Ride (…)”  o kwotę 1 337 000,00 zł  dostosowując wartość do projektu 
zakwalifikowanego  do  dofinansowania  oraz  wprowadzono  plan  dotacji  na  refundację  poniesionych 
wydatków dla mieszkańców w ramach projektu Eko Gminy – kwota 1 936 300,00 zł;

3) wprowadzono do budżetu ponownie zadania, których nie udało się wykonać w roku 2017:
 zagospodarowanie terenu przed budynkiem Szkoły Podstawowej w Ludwikowicach,
 zagospodarowania terenu wokół budynku Muzeum Ziemi Sowiogórskiej, łącznie kwota: 200 tys. zł;

4) dokonano rozliczenia harmonogramu robót w ramach budowy nowej remizy OSP w Bożkowie. Zgodnie
z nim dokonano zwiększenia planu wydatków o kwotę 220 000 zł dostosowując plan do harmonogramu 
płatności. Po prostu kwota ta planowana była do wykorzystania w roku  2017. Z uwagi, że ten zakres 
robót przeniesiono na rok 2018 – zmienił się tez harmonogram płatności. Oczywiście wartość całkowita  
zadania nie ulega zmianie;

5) zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami – wprowadzono do budżetu kwotę 400 tys. zł. tytułem zwiększenia 
planu  na  zakup  samochodu  pożarniczego.  Ten  temat  był  już  przez  Państwa  Radnych  szeroko 
dyskutowany;
6) istotną pozycją w tym projekcie jest również wprowadzenie planu dotacji  w wysokości 7 700 zł  dla 
policji na zakup samochodu. Zgodnie z wnioskiem Komendy Powiatowej zakup będzie finansowany przez 
trzy  samorządy: Gminę Miejską Nowa Ruda, Gminę Radków oraz Gminę Nowa Ruda w wysokości 50% 
wartości zakupu po 1/3 części każda;

7)  proponuje  się  wprowadzenie  do  budżetu  nowego  zadania  „Termomodernizacja  sali  gimnastycznej
w  Jugowie”  –  kwota  250 000  zł.  Zadanie  będzie  realizowane  w  ramach  środków  ZIT  Aglomeracji 
Wałbrzyskiej.  P. Skarbnik poprosiła o zmianę nazwy zadania i  wykreślenie słów: „wykonanie elewacji”, 
ponieważ zakres termomodernizacji będzie dużo szerszy niż wykonanie elewacji.

8) wprowadzenie wartości 195 000 zł na realizację projektu OSA czyli otwartych stref aktywności;
9) wprowadzenie nowego zadania „Przebudowa drogi w Woliborzu o numerze ewidencyjnym dz. 616/1 wraz

z remontem muru oporowego o kwotę 80 000 zł;
10)  dokonano  zmiany  nazwy  zadania  z:  „Budowa  Sali  wiejskiej  w  Jugowie”  na  „Budowa  klubu  seniora

w Jugowie” .  Jest  to związane z możliwością otrzymania dofinansowania w ramach ZIT AW. Wartość 
zadania nie ulega zmianie.

11) zaplanowano zwiększenie wydatków bieżących o kwotę 100 tys. zł na dodatkowe remonty cząstkowe 
nawierzchni dróg oraz o  kwotę 202 tys. zł na obsługę systemu gospodarowania odpadami komunalnymi.
W związku ze wzrostem opłaty środowiskowej została zwiększona kwota opłaty za odbiór 1 tony odpadów 
na wysypisku śmieci. Stąd też dokonano weryfikacji założonych planów wydatków  w ramach systemu 
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obsługi  odbioru  i  utylizacji  odpadów.  Zgodnie  z  przedstawionymi  danymi  statystycznymi  w  ramach 
faktycznej ilości odbioru odpadów planowane jest zwiększenie wydatków. 

Radna Hanna Groń zapytała,  czy przebudowa drogi powiatowej nr 3316 w Ludwikowicach Kł.  -  II  etap 
dotyczy dalszej części ul. T Kościuszki?

P. Skarbnik odpowiedziała twierdząco. 

Radny  Marcin  Kalkowski  podziękował  za  wprowadzenie  do  budżetu  propozycji  zakupu  samochodu  
pożarniczego dla OSP Wolibórz oraz przebudowy drogi w Woliborzu o numerze ewidencyjnym dz. 616/1 
wraz z remontem muru oporowego.  

Przewodniczący  Rady poddał  pod  głosowanie  przyjęcie  autopoprawki  do  projektu  uchwały  w  dz.  926
Kultura  Fizyczna,  gdzie  zmienia  się  nazwa  zadania  z: „Termomodernizacja  budynku  sali  gimnastycznej
w Jugowie – wykonanie elewacji” na: „Termomodernizacja budynku sali gimnastycznej w Jugowie”. 

obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za” przyjęła autopoprawkę. 

Radny  Janusz  Ferenc  -  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów  poinformował,  że  komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych na sali uprawnionych do głosowania 14 radnych, Rada Gminy – 14 głosami „za” (radni: 
Marcin Antosik, Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Hanna Groń, Marcin 
Kalkowski,  Wacław  Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Antoni  Pukała,  Henryk  Srokowski,  Bogusława 
Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar Wójtowicz)  podjęła  uchwałę nr  319/XLIV/18 w sprawie zmian
w budżecie Gminy Nowa Ruda na rok 2018.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad 2) Skarbnik P. Urszula Brzóska przypomniała, że w uchwale budżetowej zaplanowano środki na dotacje 
dla Starostwa Powiatowego w Kłodzku i współfinansowanie modernizacji dróg powiatowych. Wyjaśniła, że 
podjęcie uchwały przez Radę Gminy umożliwi podpisanie umowy o dotacji. Pytań nie było.     

Radny  Janusz  Ferenc  -  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów  poinformował,  że  komisja
pozytywie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych na sali uprawnionych do głosowania 14 radnych, Rada Gminy – 14 głosami „za” (radni: 
Marcin Antosik, Teresa Bazała, Mariusz Bywalec, Mirosław Dziedzic, Janusz Ferenc, Hanna Groń, Marcin 
Kalkowski,  Wacław  Łukasiewicz,  Grzegorz  Nierodka,  Antoni  Pukała,  Henryk  Srokowski,  Bogusława
Tarassow, Łucja Woźniak, Waldemar Wójtowicz) podjęła uchwałę nr 320/XLIV/18 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Kłodzkiemu na realizację zadań z zakresu dróg publicznych.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

O godz. 1350  Przewodniczący Rady ogłosił 5 min. przerwę w obradach. Po przerwie o godz. 1355 wznowił 
obrady i przystąpiono do dalszej realizacji porządku obrad. 

Ad 3) P. Izabela Słowek – Chorób – Kierownik Referatu Oświaty i Spraw Społecznych wyjaśniła, że projekt 
uchwały zgodnie z ustawą z dnia 23 lipca 2003 r.  o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami pozwala 
organom stanowiącym gminy udzielić  dotacji  na określone cele i  dofinansowanie prac konserwatorskich, 
restauratorskich  i  robót  budowlanych  przy  zabytkach  wpisanych  do  rejestru  i  jest  zadaniem  z  zakresu 
administracji  publicznej.  Przypomniała,  że  zgodnie  z  podjętą  przez  Radę  Gminy  Nowa  Ruda  uchwałą
nr  131/XVIII/08  w  sprawie  określenia  zasad  i  trybu  udzielania  dotacji  na  prace  konserwatorskie,  
restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie 
Gminy  Nowa  Ruda  do  dnia  30  sierpnia  2017  r.  wpłynęły  cztery  wnioski,  które  zostały  pod  względem 
formalnym ocenione przez komisję konkursową. W budżecie gminy zaplanowano na ten cel kwotę 30 tys. zł
i przewidziano dotacje w jednakowej wysokości dla:
1.  Parafii  Rzymskokatolickiej  p.w.  Świętego  Mikołaja  w  Świerkach  na  zadanie:  kontynuacja  remontu 

konserwatorskiego ścian i sklepienia w kościele filialnym p.w. Św. Jerzego w Krajanowie - etap końcowy,  
kwotę 7 500,00zł,
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2.  Parafii  Rzymskokatolickiej  p.w.  Św.  Ap.  Piotra  i  Pawła  w  Bożkowie  na  zadanie:  kontynuacja  prac 
konserwatorskich przy ołtarzu głównym w kościele filialnym pw. Św. Bartłomieja  w Czerwieńczycach,  
kwotę 7 500,00 zł,

3.  Parafii  Rzymskokatolickiej  p.w.  Św.  Katarzyny  w  Jugowie  na  zadanie:  remont  elewacji  kościoła  p.w.
Św. Katarzyny Aleksandryjskiej w Jugowie, kwotę 7 500,00 zł,

4.  Parafii  Rzymskokatolickiej  p.w.  Świętego  Marcina   w  Dzikowcu  na  zadanie:  konserwacja  balustrady 
empory  organowej  w kościele  filialnym p.w.  Św.  Jakuba w  Woliborzu,  kwotę  7  500,00  zł.  Pytań  nie 
zgłaszano.

   
Radny  Janusz  Ferenc  -  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów  poinformował,  że  komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Radny Marcin Antosik - Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za”  (radni:  Marcin  Antosik,  Teresa Bazała,  Mariusz Bywalec,  Mirosław Dziedzic,  Janusz 
Ferenc, Hanna Groń, Marcin Kalkowski, Wacław Łukasiewicz, Grzegorz Nierodka, Antoni Pukała, Henryk 
Srokowski, Bogusława Tarassow, Łucja Woźniak, Waldemar Wójtowicz), podjęła uchwałę nr 321/XLIV/18 
w sprawie udzielenia w roku 2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie Gminy Nowa 
Ruda.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad  4)  P.  Tomasz  Zieliński  przypomniał,  że Gmina  Nowa  Ruda  i  Gmina  Miejska  Nowa  Ruda  od  lat 
prowadziła wspólnie zadanie publiczne polegające na utrzymaniu i obsłudze Punktu Selektywnego Zbierania 
Odpadów Komunalnych dla mieszkańców obu gmin. PSZOK znajduje się „na dolinie” i każdy mieszkaniec 
gminy może nieodpłatnie oddać tam odpady, gdy zaistnieje taka potrzeba.

Radna Bogusława Tarassow zapytała, czy jeśli  sama będzie odwoziła odpady do PSZOK, to czy nadal 
będzie musiała płacić za śmieci do gminy?

Kierownik  P.  Tomasz Zieliński odpowiedział,  że  wszyscy  mieszkańcy  gminy  i  miasta  mają  obowiązek 
uiszczania  opłat  za  regularny  odbiór  odpadów  zmieszanych,  a  PSZOK  jest  dodatkową  możliwością 
oddawania odpadów poza ustalonym harmonogramem odbioru. Więcej pytań nie było. 

Radna Hanna Groń – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego poinformowała,  że  komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za”  (radni:  Marcin  Antosik,  Teresa Bazała,  Mariusz Bywalec,  Mirosław Dziedzic,  Janusz 
Ferenc, Hanna Groń, Marcin Kalkowski, Wacław Łukasiewicz, Grzegorz Nierodka, Antoni Pukała, Henryk 
Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz),  podjęła  uchwałę
nr  322/XLIV/18  w  sprawie  powierzenia  Gminie  Miejskiej  Nowa  Ruda  zadania  publicznego 
polegającego na utrzymaniu i obsłudze Punktu Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych 
dla mieszkańców Gminy Miejskiej Nowa Ruda i Gminy Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad  5)  Wójt  P.  Adrianna  Mierzejewska  poinformowała  że  26  lutego  br.  odbyło  się  spotkanie
z przedstawicielami  obu placówek oświatowych – przedszkoli  w Woliborzu i  Przygórzu.  Przeprowadzono 
również rozmowy z rodzicami przedszkolaków w zakresie utworzenia z dniem 1 września 2018 roku Zespołu 
Przedszkolnego z siedzibą w Woliborzu Nr 106, poprzez połączenie jednostek budżetowych: Przedszkola 
Samorządowego w Woliborzu i Przedszkola Samorządowego w Przygórzu. Opinie rodziców i dyrektorów obu 
jednostek są pozytywne i nie zgłaszano żadnych uwag.

Kierownik P. Izabela Słowek – Chorób dodała, że niniejszy projekt uchwały jest finalny, posiada pozytywne 
opinie i zgodę społeczną. Pytań nie było.
  
Radny Marcin Antosik -  Przewodniczący Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Zdrowia  poinformował,
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za”  (radni:  Marcin  Antosik,  Teresa Bazała,  Mariusz Bywalec,  Mirosław Dziedzic,  Janusz 
Ferenc, Hanna Groń, Marcin Kalkowski, Wacław Łukasiewicz, Grzegorz Nierodka, Antoni Pukała, Henryk 
Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz),  podjęła  uchwałę
nr 323/XLIV/18 w sprawie utworzenia Zespołu Przedszkolnego w Woliborzu.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad 6) Kierownik P. Tomasz Zieliński wyjaśnił, że niniejszy projekt uchwały ma zastosowanie do wszystkich 
zwierząt bezdomnych w rozumieniu ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 roku o ochronie zwierząt przebywających 
na terenie Gminy Nowa Ruda. Koordynatorem niniejszego Programu jest Wójt, a realizatorami Programu są:
schronisko  dla  zwierząt  -  na  podstawie   umowy  zawartej  z  Gminą,  organizacje   społeczne,  których 
statutowym celem jest  ochrona zwierząt,  zakład leczniczy dla  zwierząt  -  na podstawie  umowy zawartej
z  Gminą,  gminne  jednostki  organizacyjne,  gospodarstwo  rolne.  Podkreślił,  że  programu  opieki  nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Ruda w 2018 
roku został zaopiniowany przez: 
- powiatowego lekarza weterynarii,
- organizacje  społeczne, których statutowym celem działania jest ochrona zwierząt, działające  na obszarze 

Gminy Nowa Ruda 
- dzierżawców  lub zarządców obwodów łowieckich, działających na obszarze Gminy Nowa Ruda.

Radna Bogusława Tarassow zapytała, czy przewiduje się dopłatę do sterylizacji kotów?

Kierownik P. Tomasz Zieliński odpowiedział,  że jest  taka możliwość i  należy zwrócić się w tej  sprawie
z wnioskiem. Więcej pytań nie było.

Radny Waldemar Wójtowicz - Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych  poinformował, że komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za”  (radni:  Marcin  Antosik,  Teresa Bazała,  Mariusz Bywalec,  Mirosław Dziedzic,  Janusz 
Ferenc, Hanna Groń, Marcin Kalkowski, Wacław Łukasiewicz, Grzegorz Nierodka, Antoni Pukała, Henryk 
Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz),  podjęła  uchwałę
nr  324/XLIV/18  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowa Ruda w 2018 roku.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad 7)  Kierownik P. Tomasz Zieliński  wyjaśnił, że  zgodnie z zapisami art. 21 ustawy z dnia 7 czerwca
2001  r.  o  zbiorowym  zaopatrzeniu  w  wodę  i  zbiorowym  odprowadzaniu  ścieków  przedsiębiorstwo 
wodociągowo – kanalizacyjne:  ZWiK Spółka  z o.o. w Nowej Rudzie jest zobowiązane do sporządzenia  
planu rozwoju i modernizacji urządzeń będących w jego posiadaniu, który stanowi podstawę do określenia 
taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. Plan określa w szczególności: 
1) planowany zakres usług wodociągowo-kanalizacyjnych; 
2) przedsięwzięcia rozwojowo-modernizacyjne w poszczególnych latach; 
3) przedsięwzięcia racjonalizujące zużycie wody oraz wprowadzanie ścieków; 
4) nakłady inwestycyjne w poszczególnych latach; 
5) sposoby finansowania planowanych inwestycji na terenie Gminy Nowa Ruda. Dodał, że w odniesieniu do  
prowadzonych na terenie gminy remontów i inwestycji jest tendencja wzrostowa, co wynika z wartości mienia 
ZWiK posiadanego na terenie gminy. 

P. Wójt poinformowała, że odbyły się negocjacje w sprawie inwestycji na terenie poszczególnych gmin, gdzie 
pierwszą propozycją było planowanie inwestycji wg udziałów w spółce, co było niekorzystne dla Gminy Nowa 
Ruda. W trakcie negocjacji udziałowcy przychylili się, aby wartość inwestycji przeliczać w oparciu o majątek 
poszczególnych udziałowców, co znaczy, że dla Gminy Nowa Ruda wartość inwestycji z 84 tys. zł wzrosła na 
137 tys. zł. Pytań nie  było.   

Radna Hanna Groń – Przewodnicząca Komisji  Rozwoju Gospodarczego poinformowała,  że  komisja
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
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obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za”  (radni:  Marcin  Antosik,  Teresa Bazała,  Mariusz Bywalec,  Mirosław Dziedzic,  Janusz 
Ferenc, Hanna Groń, Marcin Kalkowski, Wacław Łukasiewicz, Grzegorz Nierodka, Antoni Pukała, Henryk 
Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz),  podjęła  uchwałę
nr  325/XLIV/18  w  sprawie  zatwierdzenia  Wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń 
wodociągowych  i  urządzeń  kanalizacyjnych  będących  w  posiadaniu  Zakładu  Wodociągów
i Kanalizacji Sp. z o.o. w Nowej Rudzie na lata 2018-2020.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Ad 8) Przewodniczący Rady przypomniał, że kwestie związane ze skargą były wielokrotnie poruszane na 
posiedzeniach  komisji  i  sesjach.  Zaproponował,  aby  wypowiedzi  radnych  trwały  nie  dłużej  niż  5  min.,  
natomiast ewentualne sprostowania trwały maksymalnie do 1 min. Poprosił o zachowanie wyznaczonych ram 
czasowych, odnoszących się również do osób spoza rady, którym zostanie udzielony głos.

Radny Marcin Kalkowski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przypomniał, że wszyscy radni zostali 
poinformowani  o  planowanej  wizji  lokalnej  przedmiotowej  drogi,  jak  i  o  terminie  posiedzenia  komisji  
Rewizyjnej w przedmiocie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Nowa Ruda. Dodatkowo wskazał,  
że porównując stan przedmiotowej drogi na tle innych dróg wewnętrznych występujących na terenie gminy
-  jest  dobry,  co potwierdza dokumentacja  zdjęciowa wykonana podczas oględzin  dnia 20 lutego 2018 r.
-  przekazana  radnym.  W dniu  21  lutego  2018  r.  odbyło  się  posiedzenie  Komisji  Rewizyjnej,  na  którym 
rozpoznawano skargę w obecności mieszkańców Bieganowa, Sołtysa Sołectwa Bieganów oraz Skarżącego. 
Wynikiem  prac  Komisji  Rewizyjnej  jest  wypracowane  i  przedłożone  stanowisko.  Zarzuty  podniesione
w skardze Komisja Rewizyjna – jednogłośnie 6 głosami „za” uznała za bezzasadne.

P. Wójt powiedziała, że kwestia drogi w Bieganowie była wiele razy wyjaśniana. Skarżący zarzuca Wójtowi 
Gminy Nowa Ruda „zabranie”  pieniędzy dedykowanych na Bieganów i  przeznaczenie  ich na inną wieś.
P.  Wójt  przypomniała,  że  w  chwili  pojawienia  się  promesy  nie  było  projektu  wykonanego  dla  drogi,
o której wykonanie zabiega skarżący, dlatego aby gmina nie straciła ogromnych pieniędzy z ministerstwa
otrzymanych na usuwanie skutków klęsk żywiołowych przeznaczono środki na inne wsie w gminie, gdzie 
były potrzeby i wykonane projekty dróg.      

P. Andrzej Obrzut powiedział,  że stara się używać różnych argumentów. 12 lat temu zrobił  tą drogę za 
własne fundusze i można uznać, że 200mb drogi nr 8 jest w stanie dobrym. Poprosił, aby wiadome było
i znalazło się w uchwale, że Komisja Rewizyjna potwierdza, że drogę tą wykonywał skarżący, bo ma na to 
dokumenty, faktury i zdjęcia. Skarżący podkreślił, że jego problem nie polega na tym, że musi mieć 200 m 
drogi  asfaltowej,  bo jeździł  12 lat  tą drogą i  wszystko było  w porządku. Jednak jeśli  zadecydowano, że
z jednej części wioski zabiera się 2530 m drogi i przekłada do drugiej części tej wioski 1884m, to około 700  
m znika na inne wsie. Powiedział, że gdyby gmina w ogóle nie zrobiła drogi w Bieganowie, to nie miałby  
żadnych  problemów,  ale  skoro  zrobiła  3  km  dróg  asfaltowych  zapominając  przy  tym  zrobić  200  m
w kierunku  jego  posesji,  to  czuje  się  on  niekomfortowo.  Ponadto  wyliczył,  że  przez  okres  12  lat  jego  
zamieszkiwania w Bieganowie gmina nie płaciła i nie płaci za oświetlenie, ani nie inwestowała w budowę 
chodników, ani w szkołę, przedszkole, przystanki autobusowe, boiska sportowe itd. więc należy oczekiwać, 
że choć drogi zostaną doprowadzone do standardu asfaltowego.

Radny Marcin Kalkowski podkreślił, że skarżący zapoznał się z protokołem Komisji Rewizyjnej, z którego 
wynika że P. Obrzut kilkanaście lat temu wyłożył środki na remont drogi do swojej posesji, co zostało również 
potwierdzone przez kierownika Referatu Infrastruktury Technicznej i Ochrony Środowiska. Ponadto podczas 
wizji lokalnej stwierdzono uszkodzenie przepustu, co zostało zgłoszone i będzie naprawione w najbliższym 
czasie. Powiedział, że trudno spodziewać się budowy szkoły w Bieganowie, co może być kontrowersyjne 
choćby z powodu ilości mieszkańców, gdzie uprawnionych do głosowania są 22 osoby. Należy zastanowić 
się na tym i odpowiedzieć na pytanie, czy niektóre z wymienionych przez skarżącego inwestycji są na tę 
chwilę konieczne do wykonania w Bieganowie?

Przewodniczący Rady  zaproponował  zmianę w  § 1 projektu  uchwały w sprawie rozpatrzenia  skargi  na 
działalność Wójta Gminy Nowa Ruda, który brzmi:

 „§ 1. Stwierdza się, że skarga na działalność Wójta Gminy Nowa Ruda wniesiona przez Pana  Andrzeja 
Obrzuta jest  bezzasadna*  /  zasadna * z przyczyn  przedstawionych  w uzasadnieniu  niniejszej  uchwały.” 
poprzez wykreślenie słowa „zasadna”.  W głosowaniu:

obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,  
14 głosami „za” przyjęła zmianę.

Przewodniczący Rady  zaproponował przyjęcie blokiem poprawek wniesionych do uzasadnienia projektu 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Nowa Ruda, które radni otrzymali przed  
sesją. Nikt nie zgłaszał sprzeciwu ani uwag. W głosowaniu:
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obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za” przyjęła zmienione uzasadnienie.

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały pod głosowanie:
obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  14  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
14 głosami „za”  (radni:  Marcin  Antosik,  Teresa Bazała,  Mariusz Bywalec,  Mirosław Dziedzic,  Janusz 
Ferenc, Hanna Groń, Marcin Kalkowski, Wacław Łukasiewicz, Grzegorz Nierodka, Antoni Pukała, Henryk 
Srokowski,  Bogusława  Tarassow,  Łucja  Woźniak,  Waldemar  Wójtowicz),  podjęła  uchwałę
nr 326/XLIV/18 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Nowa Ruda.

Przewodniczący Rady stwierdził podjęcie uchwały.

Przewodniczący Rady o godz. 1430 ogłosił przerwę w obradach. Po przerwie o godz. 1445  wznowił obrady
XLIV sesji. 

Ad IV.  Przewodniczący Rady  poinformował,  że w okresie między sesjami nie wpłynęły  interpelacje ani 
zapytania. 

Ad V. Przewodniczący Rady poinformował, że na sesji goszczą przedstawiciele Firm Orange Polska i Atem 
–  Polska  sp.  z  o.o.,  którzy  przedstawią  projekt  związany  z  budową  szerokopasmowej  sieci  
telekomunikacyjnej  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Polska  Cyfrowa,  pod  nazwą  „Szerokopasmowy 
Powiat Kłodzki”

P.  Hanna  Kontkiewicz  -  Chachulska -  Kierownik  Wydziału  Programów Regionalnych  wyjaśniła,  że  na 
terenie  Gminy  Nowa  Ruda  prowadzone  są  prace  związane  z  budową  szerokopasmowej  sieci 
telekomunikacyjnej  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Polska  Cyfrowa,  pod  nazwą  „Szerokopasmowy 
Powiat  Kłodzki”.  W ramach tego projektu  budowana jest  światłowodowa sieć dostępowa dla około 1700 
mieszkańców miejscowości na terenie gminy. Wykonawcą jest firma ATEM-Polska sp. z o.o. prowadząca 
prace projektowe i budowlane w tym uzgodnienia modernizacji sieci telekomunikacyjnych w miejscowościach 
na  terenie  Gminy  Nowa  Ruda.  Uzgodnienie  tras  budowy  infrastruktury,  która  m.  in.  przebiega  po 
nieruchomościach  będących  własnością  gminy  Nowa  Ruda  wiąże  się  z  opłatami  za  udostępnienie 
nieruchomości  w oparciu  o  Zarządzenie  nr  423/16  Wójta  Gminy  Nowa Ruda z  dnia  1  sierpnia  2016 r.  
Wykonawca całego zakresu prac w trybie „zaprojektuj  -  wybuduj”  ponosi opłaty za wszelkie uzgodnienia 
projektowe.  Wypracowanie  porozumienia  dotyczącego  interpretacji  i  zakresu  obowiązywania  w/w 
Zarządzenia  Wójta,  pozwoli  uniknąć  ewentualnych  sporów  prawnych,  wpływających  na  terminowość 
realizacji  projektu.  Jednym z  elementów porozumienia  jest  propozycja,  a  zarazem prośba  o  zawieranie 
stosownych  umów  na  udostępnienie  nieruchomości  w  zakresie  nowobudowanej  infrastruktury  oraz 
odstąpienie przez Gminę Nowa Ruda od pobierania opłat i zawierania umów dla modernizowanych linii, czyli  
tam gdzie kable światłowodowe podwieszane są po istniejącej podbudowie.   

Sesję opuścili radni: Bogusława Tarassow, Mirosław Dziedzic i Antoni Pukała w związku z tym obecnych 
jest 11 radnych.

P. Bartosz Słoninka – Prezes ZOG ZOSP RP podziękował Radzie Gminy za przyjęcie do budżetu 400 tys. 
zł  na  zakup  nowego  samochodu  pożarniczego  dla  OSP  Wolibórz.  Zaprosił  radnych  na  spotkanie 
podsumowujące  realizację  projektu  „Palimy się  do  współpracy”,  które  odbędzie  się  w  OSP Nowa  Wieś 
Kłodzka dn. 3 marca 2018r. o godz. 1500.

Sesję opuściła radna Łucja Woźniak w związku z tym obecnych jest 10 radnych.

P.  Piotr  Tymski  i  P.  Edward  Karpiński -  mieszkańcy  sołectwa  Bożków  poruszyli  sprawę  związaną
z granicami drogi  gminnej  nr  639/1 w Bożkowie,  gdzie  podnoszą kwestię związaną z ustaleniem granic  
niezgodnie z ich przekonaniami.
 
Kierownik P. Krzysztof Niebora wyjaśnił, że Gmina Nowa Ruda dwukrotnie zlecała okazanie i wytyczenie 
granic drogi nr 639/1 w Bożkowie, a dokumenty z okazania zostały przekazane do Starostwa Powiatowego 
w Kłodzku, gdzie nie stwierdzono nieprawidłowości.        

Radna Hanna Groń zaproponowała  mieszkańcom wynajęcie  biegłego  sądowego,  który  potwierdzi  bądź 
zaprzeczy ustalonemu przez geodetę przebiegu granic drogi.  

Radny Janusz Ferenc powiedział, że po wizji lokalnej dróg w Bieganowie do tematu remontu dróg gminnych 
należy powrócić i poważnie rozważyć, gdzie i która droga powinna być wykonana w pierwszej kolejności. 
Zawnioskował o rozważenie zasadności i kolejności remontu dróg w całej gminie.

Przewodniczący Rady poinformował, że w trakcie posiedzenia komisji Budżetu i Finansów padła propozycja 
o wycofaniu  wniosku przyjętego na wspólnym posiedzeniu stałych komisji  rady poświęconym omówieniu 
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projektu budżetu Gminy Nowa Ruda na 2018 r., które odbyło się w dn. 19 grudnia 2017 r. Przyjęto wówczas 
wniosek w sprawie ujęcia w przyszłorocznym budżecie przygotowania projektu i kosztorysu remontu drogi 
gminnej  nr  8  w  Bieganowie.  Zaproponowano  przeznaczenie  kwoty  przewidzianej  na  dokumentację 
projektową i kosztorys dla drogi przy działce nr 8 w Bieganowie na dokonanie analizy kolejności i zasadności 
remontów wszystkich dróg w Bieganowie. W trakcie procedowania skargi na działalność Wójta Gminy Nowa 
Ruda pojawiły się nowe okoliczności i po wizji lokalnej w terenie sytuacja uległa zmianie. W związku z tym, że  
wniosek z 19 grudnia 2017 r. został poparty przez radnych Przewodniczący Rady zapytał, czy rada gminy 
wyraża  wolę  wycofania  wniosku  w  sprawie  ujęcia  w  budżecie  na  2018  rok  środków na  przygotowania 
projektu i kosztorysu remontu drogi gminnej nr 8 w Bieganowie?
W głosowaniu:

obecnych  na  sali  uprawnionych  do  głosowania  10  radnych,  Rada  Gminy  –  jednogłośnie,
10 głosami „za” wycofała wniosek.

Przewodniczący  Rady  postawił  wniosek  o  przeznaczenie  środków  na  projekt  remontu  drogi  będącą
w najgorszym stanie technicznym w sołectwie Bieganów. W głosowaniu:
obecnych na sali uprawnionych do głosowania 10 radnych, Rada Gminy – 9 głosami „za”, przy
1 głosie „wstrzymującym się” przyjęła wniosek.

Radny Marcin Kalkowski  zapytał  P.  Anety Potocznej  –  Kierownika  Ref.  Inwestycji  i  Zagospodarowania 
Przestrzennego, czy w kwestii wiaty w Bieganowie są informacje?

Kierownik  P.  Aneta  Potoczna odpowiedziała,  że  w  Bieganowie  realizowane  jest  zadanie
z funduszu sołeckiego w dwóch etapach: I etap w 2017 i  II  etap w 2018 roku. W pierwszym  etapie na 
odpowiedzialność wykonawcy ustawiono  wiatę  tymczasowo,  natomiast  w 2018 roku w ramach drugiego 
etapu altana zostanie zakotwiona.   

Przewodniczący Rady zapytał,  czy firma prowadząca inwestycję  „Budowę remizy w Bożkowie”  wykona 
również dojazd do budynku?   

Kierownik  P.  Aneta  Potoczna  odpowiedziała,  że  przedmiotem przetargu  było  tylko  wykonanie  samego 
budynku  remizy,  natomiast  należy  mieć  świadomość  o  konieczności  zagospodarowaniu  terenu  wokół 
budynku. Gmina w 2018 roku stoi jeszcze przed dwoma zadaniami: zagospodarowanie terenu zarówno przy 
remizie OSP,  jak i zagospodarowanie terenu przy sali gimnastycznej w Bożkowie.       

Radna Hanna Groń zgłosiła, że strażacy z OSP Sokolec sygnalizują o parkowanych samochodach przed 
remizą OSP.

Kierownik P. Tomasz Zieliński odpowiedział że nikt dotychczas nie zgłaszał problemu i możliwe jest, że 
należy ustawić oznakowanie poziome z informacją, że jest tam straż i wyjazd.

Radny Marcin  Antosik zgłosił  problem zgromadzonego na  działce  prywatnej  eternitu  z  remontu  dachu 
budynku komunalnego w Jugowie, przy ul. Młynarskiej.  

P. Ryszard Czerewaty odpowiedział, że problem ten jest znany i pracownicy zajmują się sprawą. 
 
Ad  VI.  Wobec braku  dalszych  głosów w dyskusji  i  wyczerpaniu  porządku  sesji  Przewodniczący Rady,
o godz.1630 podziękował za udział w obradach i zamknął XLIV sesję Rady Gminy Nowa Ruda.

Na tym protokół zakończono.       
Protokołowała: Sylwia Maciejczyk     
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